
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jarosława Obremskiego 

na 49. posiedzeniu Senatu 

w dniu 20 lutego 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Joanny Kluzik-Rostkowskiej 

Szanowna Pani Minister! 

Obejmując urząd, stanęła Pani w obliczu kontrowersyjnego problemu wprowadzenia naprędce zmiany w 

ustawie przedszkolnej. Zgodnie z nowelizacją przedszkole nie może pobierać od rodziców opłaty w wysoko-

ści wyższej niż 1 zł za godzinę zajęć, które wykraczają poza czas bezpłatnego nauczania. Wprowadzenie tej 
nowelizacji miało za zadanie zniesienie barier i różnicowania dzieci, jeśli chodzi o dostęp do zajęć dodatko-

wych. 

W związku z funkcjonowaniem tej ustawy kieruję do Pani Minister następujące pytania. 
Jeśli jest wola rodziców, którzy w sposób zorganizowany utworzą na przykład stowarzyszenie, to czy mo-

gą oni w zakresie własnym organizować na terenie przedszkola zajęcia dodatkowe opłacane z funduszy wła-

snych? 
Czy poprawny jest sposób rozpatrywania ustawy, w myśl którego zajęcia za symboliczną złotówkę mogą 

być przydzielone każdemu dziecku w liczbie pięciu godzin, a każde zajęcia ponad wymienione mogą być 

opłacane w sposób normalny, czyli taki, jaki obowiązywał przed wprowadzeniem nowelizacji ustawy przed-

szkolnej? 

Z wyrazami szacunku 

Jarosław Obremski 




